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Pracovní skupina "Želivka - vodárenská nádrž Švihov" - 2. jednání 
  
Předmět Pracovní skupina "Želivka - vodárenská nádrž Švihov" – záznam z 2. jednání  
Datum a místo středa 7. června 2017 od 13:00, Praha 5 Smíchov, Holečkova 3178/8, Povodí Vltavy, zasedací místnost Lipno, 2. patro budovy B generálního ředitelství 
Účastníci Dle prezenční listiny 
Zpráva   
 Poznámky - závěry:  Zápis z prvního jednání pracovní skupiny byl rozeslán všem účastníkům, všechny termínované úkoly byly splněny, nashromážděné podklady pak rozeslány společně s pozvánkou na druhé jednání pracovní skupiny.  Povodí Vltavy svůj návrh na změnu stávajícího pásma hygienické ochrany III. stupně vodárenské nádrže Švihov na Želivce vzal zpět a 21. dubna 2017 požádal příslušný vodoprávní úřad (Krajský úřad Středočeského kraje) o ukončení řízení o vydání opatření obecné povahy v této věci. Kraj Vysočina považuje toto řešení za vstřícný krok, který umožní lépe připravit expertní podklady. Diskuse k výkladům typů ochranných pásem.  Je zřejmé, že původci znečištění nejsou zemědělci v blízkosti nádrže Švihov, zdroje znečištění jsou vzdálenější. Na příští jednání pracovní skupiny v září 2017 bude připravena prezentace monitoringu jakosti povrchových vod za přítomnosti zástupců laboratoří. Naváže prezentace modernizace úpravny, zahájena spolupráce s čistírnami odpadních vod, která přispívá k vyššímu zachycení fosforu (15 ČOV) – náklady např. ČOV Pelhřimov činí 400 tis. Kč/rok.  Úkol: zajištění prezentace monitoringu jakosti povrchových vod O: Povodí Vltavy T: další jednání v září 2017  Diskuse k pohledům na kompenzace zemědělcům hospodařícím v ochranných pásmech. Pro představu možností čerpání dotačních titulů v zaslaných podkladech MŽP připravilo strukturovaný přehled. Náhrada může existovat paušální, nebo za omezení práva užívání nemovitosti. Zemědělský výbor podal návrh, kdy za omezení by měla být uplatněna podpora pro subjekty zemědělské prvovýroby. Výše podporu musí být dále diskutována. Je třeba dojít ke koncensu mezi čísly zemědělců a posouzení UZEI. Tabulka v podkladech obsahuje čísla z většiny podniků hospodařících v ochranné zóně, avšak jedná se o podniky velmi rozdílné, proto v tuto chvíli je především informativní. Úkol: prověřit na UZEI možnosti a čísla, která by mohla pomoci k cestě za metodikou náhrad, pro vyjasnění postojů setkání UZEI se zemědělci O: Ministerstvo zemědělství ČR (Ing. Pavel Sekáč) T: další jednání v září 2017  Součástí podkladových materiálů je i přehled plánovaných investic do ČOV zpracovaný Krajem Vysočina. Náklady dosahují výše až 1,23 mld. Kč. Existuje Memorandum k trvale udržitelné jakosti vody ze srpna 2011. Na jednání přizván prof. RNDr. Bedřich Moldan, CSc., který se problematikou Želivky dlouhodobě zabývá. Chybí komplex voda/veřejný zájem/zemědělské hospodaření/turismus/obyvatelé/doprava…. Pro komplexní řešení je nutné zapojit akademického sféru a připravit program udržení dlouhodobé kvality vody. Na to bude zapotřebí čas i peníze. Pokud se začne s přípravou komplexního modelu hospodaření v oblasti Švihov, bude následně možné jej 
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přesunout i na ostatní nádrže v ĆR. Základem je nadefinování přesného zadání projektu, určit nositele projektu a pokusit se využít financí z EU. Nositelem projektu může být Povodí Vltavy ve spolupráci s Želivskou provozní. Úkol: příprava podkladů k návrhu zadání projektu O: Povodí Vltavy T: další jednání v září 2017   Další jednání pracovní skupiny se bude konat 13. září 2017 od 13:00, v sídle Povodí Vltavy, státní podnik, Holečkova 8, Praha 5.   Příloha: prezenční listina  Zapsal: Radim Hošek  Odsouhlasil: Martin Hyský Petr Kubala  


